
2024-2025 学年度第一学期期末教学质量抽测

英语科参考答案及评分标准

一、听力部分（每题 1分，共 30分）

1-5 ACBBB 6-10 ACCBB 11-15 BABCA 16-20 ABABB
21. pianist 22. scientist 23. test 24. two 25. sad

（ 大小写、形式错误，每错一处扣 0.5分）

26--30 EACBF
二、语法选择（每题 1分，共 10分）

31-35 BCBAC 36-40 BCCBA
三、完型填空（每题 1分，共 10分）

41-45 BCADA 46-50 CDBAC

四、阅读理解（每题 2分，共 30分）

51-55 CBDCA 56-60 DACBC 61-65 FDAEG
五、短文填空（每题 1.5分，共 15分）

66. traditional 67. celebrate 68. them 69. at 70. hoped

71. carefully 72. meaning 73. and 74. activities 75. easier

（大小写、形式错误，每错一处扣 0.5分）

六、回答问题。（每题 2分，共 10分）

76. They sometimes go to different parties to relax.

77. It’s best to have the party in the evening.

或者：In the evening.

78. They can have the party in a (big) restaurant if there are too many guests.

或者 In a big restaurant.

79. Five. 或者：Five preparations are mentioned.

80. By sending emails and making calls to them.

评分标准：1、大小写、标点符号、人称代词、时态、句式错误，每错一处

扣 0.5分。

2、信息不完整或者有多余信息，每错一处扣 1分。

3、可以简略回答。

4、回答错误扣 2分。

书面表达：（15分）



How should students relax?

As for students, it’s quite normal to have busy school lives. So, finding effective

ways to relax seems very important for both mental and physical health. But what

can students do to relax? Here is my advice.

First of all, we should take short breaks while studying. Simple things like a

quick walk outside or some stretching exercises can help clear our minds. Besides, do

things we enjoy, like reading, drawing, or listening to music to reduce our stress.

Moreover, we should eat a balanced diet and stick to regular eating and sleeping habits

to stay healthy. What’s more, we can spend more time with our friends and family.

They can provide emotional support and make us feel less stressed.

By doing these things, we can manage our stress better and improve our grades.

1．评分原则与方法：

(1)完全照抄原文，给 0 分。但正确引用原文少数句子且运用得当的，不扣分。

(2)少于规定词数的作文扣 2 分。

(3)语法、单词拼写错误，每处扣 0.5 分，不重复扣分。

2．评分档次和标准：

第一档：12—15 分。要求：内容涵盖所有的要点，表达准确，意思连贯，符合逻

辑，只有个别语言错误。

第二档：8—11 分。要求：内容涵盖大部分要点，表达较为清楚、连贯，基本符

合逻辑，但有一些语言错误。

第三档：5—7 分。要求：内容涵盖部分要点，能写出少量正确句子，但整体表达

不太连贯，且语言错误较多。

第四档：1—4分。只能写出一些单词，不成句子，缺乏逻辑性，错误很多。或完

全照抄信息归纳原文或阅读理解的。

第五档：0分。完全照抄原文或阅读理解的。


